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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ön szerint rendjén van az, hogy a családi pótlék 
összege ma már felét sem teszi ki annak, mint amennyit 1990-ben a rendszerváltáskor ért? 
Támogatja az MSZP javaslatát, miszerint emeljék duplájára a családi pótlék összegét?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Nemrégiben jelent meg a KSH „legfrissebb” szociális ellátásokról szóló Szociális Statisztika 2021
című kiadványa. Ebben számos adat van a családi támogatásokról is.

A kiadványban évről évre közlik például azt is, hogy miként változik a családi pótlék összege. Ez a
táblázat 2008 óta változatlan.

Érdemes megjegyezni, hogy 1990-ben a kétszülős családban nevelkedő gyermek után 1770 forint
volt az ellátás összege, ami 2008-ban és azóta is 12200 forint.

Az adatokból látható, hogy az elmúlt évtizedben drasztikusan csökkent az ellátás reálértéke. Ma
már csupán 46%-át éri a rendszerváltáskori összegnek a juttatás, hozzá kell tenni, hogy az első
Orbán-kormány idején ez még alacsonyabb is volt 35,7%. Tekintettel arra, hogy a Fidesz egyszer
sem emelte a családi pótlékot, az emelkedés sem nekik köszönhető.

Hornung Ágnes  családtámogatásért  felelős  államtitkár  nemrégiben azt  mondta,  hogy nem lehet
többletteher a gyermeknevelés. Ha ez így van, akkor különösen ebben a nehéz időszakban teljes
mértékben  indokolt  a  minden  gyermek  nevelését  segítő  pénzügyi  támogatás  (családi  pótlék)
összegének megemelése.

A Magyar Szocialista Párt évek óta javasolja a családi pótlék megduplázását, mivel a kormány 13
éve  egy  forinttal  nem  emelte  azt  és  így  jelentősen  veszített  értékéből.  Ma  Magyarországon
tömegével  élnek  olyan gyermekek,  akiknek a  szülei  pontosan  ugyanakkora  összegű támogatást
kaptak az államtól megszületésükkor, mint ma. (Ahogyan a családi adókedvezmény összege sem



 
változott már 12 éve az egygyerekeseknél és a három vagy több gyermeket nevelőknél sem.)

Olyan összegű támogatást kell nyújtani a gyermekneveléshez, amely a mai árakhoz mérten is valódi
segítséget nyújt  a családoknak,  különösen akkor,  amikor  terheik -  a kétszámjegyű infláció és a
brutális mértékben növekedő rezsiárak miatt - elviselhetetlenül emelkednek. Ezért azonnal meg kell
duplázni a családi pótlékot, emellett indexálni kell,  azaz biztosítani kell,  hogy minden évben az
infláció  mértékével  emelkedjen,  augusztusban  pedig  duplaösszegben  járjon  az  ellátás  az
iskolakezdés támogatása érdekében. Erről szóló javaslatunkat ismét benyújtottuk az Országgyűlés
elé.

Mindezek miatt kérdezem:

- Ön szerint rendjén van az, hogy a családi pótlék összege ma már felét sem teszi ki annak, mint 
amennyit 1990-ben a rendszerváltáskor ért?

- Támogatja az MSZP javaslatát, miszerint emeljék duplájára a családi pótlék összegét?

Várom válaszát!
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